

目次

Contents

The 23rd Anniversary Honorary Doctoral's Lecture Series of Macau University of Science and Technology

Entering the Asian Century

Kishore Mahbubani 1

商學論文

居民垃圾分類行爲與政府收費模式的博弈分析

Game Analysis of Household Waste Classification Behavior and Government Charge Mode:
A Case Study of China

吳 銘、王少嵩、李 新、梁思琦 13

Wu, Ming; Wang, Shaosong; Li, Xin; Liang, Siqi

文學論文

易理紅學：跨越本事考證 尋求象外意理—秦可卿與北靜王事象的易理闡釋

Crossing the Threshold of Verification and Exploring the Meaning Beyond the Image:
An Analysis of Dream of the Red Chamber's Characters Qin Keqing
and Prince of Beijing with Yijing Critical Approach

李柏林 *Li, Bolin* 39

托尼·莫裏森小說《慈悲》中的黑人女性立場

A Black Woman's Standpoint in Toni Morrison's *A Mercy*

曹樂怡 *Cao, Leyi* 65

社會人類學論文

南亞藏人通婚圈概略—從尼泊爾、不丹和印度的田野素材談起

The Marriage Networks of South Asia Tibetan:

Ethnographies from Nepal, Bhutan and India

代凌婕 *Dai, Lingjie* 89

世漢學會國際中文教育研究專欄

(由教育部中外語言合作交流中心資助設立)

漢語學習型詞典中動詞「進行」的搭配和類聯接資訊表徵研究

Research on the Presentation of Collocation and Colligation Information for the Verb 「進行」
in Chinese Learners' Dictionary

楊火枚、趙海霞 119

Yang, Huomei; Zhao, Haixia

老撾中級水平漢語學習者普通話單字調及上聲相關兩字組的產出研究

A Study on the Production of Mandarin Lexical Tones and Disyllabic Sequences Containing the
Third Tone by Intermediate-Level Chinese Learners from Laos

吳晶、尤舒翔 141

Wu, Jing; You, Shuxiang